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PONAD 27,6 MLN ZŁ NA ROZBUDOWĘ ULICY KSIĘDZA SKORUPKI W ZĄBKACH
17 sierpnia burmistrz Miasta Ząbki Małgorzata Zyśk 
reprezentowała nasze miasto podczas podpisania 
umowy na realizację drogi wojewódzkiej 634 (ul. 
S k o r u p k i )  w  Z ą b k a c h .  W  r a m a c h  p r o j e k t u 
wybudowana zostanie droga jednojezdniowa. 
Inwestycja zakłada również budowę małych rond na 
skrzyżowaniu z ulicami Sosnową i Langiewicza oraz 
na wschodnim skraju zabudowy miejskiej. Powstaną 
także nowe chodniki i ścieżki rowerowe, zjazdy, 
zatoki postojowe i autobusowe. Dodatkowo na 
modernizowanym odcinku zamontowane zostanie 
nowe oświetlenie. Kwota przeznaczona na realizację 
tej ważnej inwestycji wynosi ponad 27,6 mln zł.

To będzie jedna z ważniejszych inwestycji drogowych 
w naszym mieście, w najbliższych latach. Sam odcinek jest 
może niedługi, bo liczy sobie 1300 metrów, ale bardzo ważny 
dla ząbkowian. Mieszkańcy Ząbek wyjeżdżają tamtędy 
w stronę Warszawy, a także innych miejscowości Powiatu 
Wołomińskiego. Jest to główne dojście na basen Miejskiego 
Centrum Sportu i obiekty sportowe Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji. Dlatego tak ważne jest podniesienie w tym 
miejscu bezpieczeństwa ruchu.
- Wykonawca inwestycji, �rma Skanska, weszła na plac budowy 
20 sierpnia br. Termin realizacji wynosi 18 miesięcy od dnia 
podpisania umowy. Zakres prac obejmuje  budowę jezdni wraz 
z kanalizacją deszczową, budowę chodników po obydwu 
stronach,  ścieżki rowerowej, dwóch rond (Skorupki / Sosnowa / 
Langiewicza i Skorupki / Wyzwolenia). 

Dokończenie na str. 8

NOWE ROZKŁADY JAZDY!



STRAŻ MIEJSKA PODSUMOWAŁA 
MINIONE PÓŁROCZE

1 8 . 7 8 9  i nte r we n c j i ,  w  t y m  1 2 . 5 5 5  ko nt ro l i 
w miejscach zagrożonych oraz 3048 kontroli 
w otoczeniu ząbkowskich szkół, przeprowadzili nasi 
strażnicy miejscy w pierwszym półroczu 2022 roku. - 
Od 1 lipca w naszej jednostce pracuje dwoje nowych 
doświadczonych funkcjonariuszy, a do służby tra�ł 
nowy radiowóz Dacia Duster – mówi komendant 
Straży Miejskiej w Ząbkach Artur Lewandowski.

Działania Straży Miejskiej w zakresie porządku publicznego 
obejmują kontrole prewencyjne miejsc, gdzie może dochodzić 
do wykroczeń, zakłócania spokoju i porządku publicznego 
oraz innych wybryków. Na postawie zgłoszeń mieszkańców 
Ząbek z ostatnich lat (cały czas zabierane są nowe informacje) 
wytypowane zostały miejsca, w których najczęściej dochodziło 
do incydentów związanych z zakłócaniem ładu i porządku. Są 
to m.in. park miejski im. M. Szuberta, okolice stacji PKP przy 
ul. 3-go Maja, ul. Orla (pasaż) oraz ul. Targowa, głownie otocznie 
sklepu Biedronka i Bazarku Miejskiego. 

- Kolejne miejsca, skąd otrzymujemy najwięcej zgłoszeń pod 
kątem gromadzenia się, spożywania alkoholu oraz zakłócania 
porządku w miejscu publicznym to ul. Piłsudskiego / Powstańców 
/ Reymonta oraz ul. Powstańców od ul. Krasickiego do rogatek 
miasta, a także rejony placów zabaw przy ul. Różanej od 
Powstańców i przy ul. Szwoleżerów / Dzika. W następstwie 
spożywania napojów alkoholowych w miejscach zabronionych 
do Straży Miejskiej w Ząbkach zgłaszane są przypadki zakłócania 
spokoju i porządku publicznego, niszczenie mienia, natarczywe 
i oszukańcze żebractwo. W tym zakresie poza codzienną służbą 
patrolowo - interwencyjną, prowadzimy również, wraz 
z pracownikami Urzędu Miasta Ząbki, kontrole punktów 
sprzedaży napojów alkoholowych pod kątem posiadania 
stosownych zezwoleń i stosowania się do ich wymogów – 
informuje komendant Straży Miejskiej w Ząbkach Artur 
Lewandowski. 

Działania Straży Miejskiej to jednak nie tylko interwencje, które 
podejmowane są wszędzie tam, gdzie dochodzi do aktów 
wandalizmu czy łamania obowiązujących przepisów 
prawnych. Misją funkcjonariuszy jest również niesienie 
pomocy potrzebującym i edukowanie najmłodszych 
mieszkańców naszego miasta. 

Straż Miejska w Ząbkach od wielu lat, w ramach zadań 
edukacyjnych, prowadzi prelekcje w przedszkolach 
i najmłodszych klasach szkół podstawowych. Zajęcia zawsze są 
dostosowane do wieku uczestników i koncentrują się na 
najważniejszym aspekcie, jakim jest bezpieczeństwo dzieci. 
W minionym półroczu wzięło w nich udział ponad 2500 
uczniów i przedszkolaków. Bezpieczeństwo jest tematem, 
który nigdy nie traci na aktualności. Dlatego ścisła współpraca 
ząbkowskich szkół i przedszkoli ze Strażą Miejską oraz 
wpajanie dzieciom od najmłodszych lat prawidłowych 
zachowań i reakcji na zagrożenia jest nieodzownym 
elementem ich edukacji oraz kształtowania odpowiednich 
postaw i minimalizowania zagrożeń

- Tematyka prowadzonych przez nas prelekcji, zarówno 
w przedszkolach,  jak i  w najmłodsz ych klasach szkół 
podstawowych dotyczy bezpieczeństwa na drogach oraz  
podczas zabaw na świeżym powietrzu, znajomości numerów 
alarmowych, prawidłowego reagowania w sytuacjach zagrożeń 
np. w kontaktach z osobami obcymi. Staramy się przede 
wszystkim nauczyć dzieci prawidłowych reakcji na ewentualne 
zagrożenia, uczymy zachowania środków ostrożności podczas 
przechodzenia przez ulicę oraz znajomości podstawowych 
przepisów dotyczących pieszych i rowerzystów. W tego typu 
zajęciach ważna jest zabawa i aktywny udział dzieci. Najmłodsi 
znacznie łat wiej  prz yswajają informacje,  jeśl i  są one 
przekazywane w przystępnej formie podczas wspólnej zabawy. 
Staramy się, aby nasze spotkania za każdym razem wywoływały 
pozytywne skojarzenia i aby uczestnicy zawsze miło je 
w s p o m i n a l i .  D z i e c i  w y p o s a ż o n e  w  w i e d z ę  n a  t e m a t 
bezpieczeństwa będą potra�ły przewidywać i unikać zagrożeń. 
Jestem przekonany, że dobrze zakorzenione wiadomości, 
u m i e j ę t n o ś c i ,  p o p ra w n e  n a w y k i  b ę d ą  p r o ce n t o wa ł y 
w przyszłości. Uczestniczyliśmy również w akcji „Zima w Mieście” 
organizowanej przez Szkołę Podstawową nr 1 oraz „Lato 
w Mieście” organizowanej przez Miejski Ośrodek Kultury 
w Ząbkach – dodaje Artur Lewandowski, komendant Straży 
Miejskiej w Ząbkach.

Strażnicy codziennie podejmują też działania interwencyjne 
reagując na zgłoszenia mieszkańców. Największa liczba 
zgłoszeń pochodzących od mieszkańców dotyczy łamania 
przepisów ruchu drogowego i zagrożeń w ruchu drogowym 
oraz aktów wandalizmu i zakłócania spokoju. 

- Nasi funkcjonariusze często zabezpieczają miejsca  wypadków 
drogowych i udzielają pomocy osobom  poszkodowanym. 
Działania strażników miejskich dotyczą też ochrony środowiska. 
W sezonie grzewczym, w trosce o czyste powietrze prowadziliśmy 
kontrole dotyczące tego, z jakich materiałów opałowych 
korzystają mieszkańcy ogrzewając domy – podkreśla Artur 
Lewandowski, komendant Straży Miejskiej w Ząbkach.
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ZAKOŃCZYLIŚMY WAKACJE. 
DO ZOBACZENIA ZA ROK

Małgorzata Zyśk Burmistrz Miasta Ząbki oraz 
Arkadiusz Powierża Zastępca Burmistrza Miasta 
Ząbki odwiedzili w okresie wakacyjnym obozy 
do�nansowane przez Miasto Ząbki w ramach 
r e a l i z a c j i  z a d a n i a  p u b l i c z n e g o  z  z a k r e s u 
krajoznawstwa oraz wypoczynku dzieci i młodzieży. 
Do�nansowanie otrzymało 5 klubów sportowych 
oraz ZHP Hu�ec Ząbki. Władze miasta odwiedziły 
jako pierwszy obóz harcerski w Krynicy Morskiej.

 Burmistrz Miasta Ząbki powitała dzieci, młodzież, kadrę 
i wręczyła drobne upominki od Miasta Ząbki, worki plażowe, 
piłeczki, wachlarze oraz mini poczęstunek.

Komendantka dh. Sylwia Kubicka przybliżyła gościom zasady 
panujące w obozie, obowiązki i aktywności harcerzy, a także 
ciekawy program edukacyjny, który podczas pobytu nad 
morzem realizują zuchy.

W II połowie sierpnia Burmistrz Miasta Ząbki wraz z Zastępcą 
udali się do mazurskiej miejscowości Ryn, gdzie odwiedzili 
zgrupowanie piłkarzy roczników 2013-2016. Podczas 
jednodniowej wizyty sprawdzone zostały warunki pobytu 
dzieci, a władze miasta obejrzały trening najmłodszych 
zawodników i towarzyszyły dzieciom podczas wyjścia na 
kąpielisko.



TĘŻNIA W PARKU SZUBERTA JUŻ DZIAŁA

W ostatnich dniach sierpnia uruchomiona została 
tężnia solankowa w Parku Miejskim im. Szuberta. 
Wykonana z drewna liściastego, pokryta gałązkami 
tarniny i pięknie oświetlona ząbkowska tężnia jest 
zasilana solanką ze zbiornika. Z myślą o wygodzie 
mieszkańców, na trawniku w stre�e rekreacyjnej 
w sąsiedztwie tężni ustawiono szezlągi i  szerokie 
siedziska, które mogą także pełnić rolę przewijaków 
dla niemowląt. Obiekt będzie monitorowany.

- Dzięki naszej lokalnej tężni solankowej odpoczynek w parku 
miejskim będzie jeszcze przyjemniejszy, i jednocześnie pozwoli 
nam lepiej zadbać o swoje zdrowie, tworząc mikroklimat 
podobny do tego, jaki jest nad morzem. Nasadzenia roślin, 
tworzenie kolejnych zielonych enklaw i stref relaksu oraz placów 
zabaw to ważne dla nas wszystkich inwestycje. Staramy się 
pozyskiwać środki zewnętrzne ze wszelkich możliwych źródeł i 
zmieniać nasze otoczenie na bardziej przyjazne dla wszystkich 
mieszkańców Ząbek - mówi burmistrz Małgorzata Zyśk.

Przetarg na budowę tężni solankowej wraz z niezbędnymi 
elementami infrastruktury technicznej burmistrz Miasta Ząbki 
Małgorzata Zyśk ogłosiła już w lutym 2022 roku. Obiekt 
powstał w ramach projektu pt. Zielona przestrzeń – rozwój 
i modernizacja terenów zieleni w Mieście Ząbki – część III – 

ODPOCZĄĆ I ZADBAĆ O FORMĘ 
W NASZYM MIEŚCIE

Pogoda ciągle dopisuje, więc warto wyjść na dwór 
i się poruszać. W Ząbkach w ostatnich latach powstało 
sporo miejsc, w których można poćwiczyć, albo 
zwyczajnie zrelaksować się i uspokoić skołatane 
codziennym zabieganiem nerwy.

Tężnia w Parku Szuberta już zaczyna działać, dzięki czemu 
mieszkańcy będą mogli wdychać zdrowe, solankowe 
powietrze. To pierwszy tego typu obiekt w naszym mieście, 
w dodatku w znacznej części s�nansowany z pieniędzy 
pochodzących z Unii Europejskiej (dotacja z projektu Zielona 
przestrzeń dla Ząbek jest na poziomie 85 proc.). 

Po drugiej stronie Ząbek też powstaną tego typu miejsca. 
W parku przy ul. Różanej zostaną zbudowane dwie mniejsze 
tężnie z leżakami, żeby mieszkańcy tej części naszego miasta 
też mieli możliwość wytchnienia i spędzenia miło czasu po 
pracy.

- Wybraliśmy nowoczesne inteligentne tężnie zasilane panelami 
słonecznymi.  Podobny projekt po raz pier wsz y został 
zrealizowany w zielonogórskim ogrodzie botanicznym i cieszy się 
pozytywnymi opiniami. Tężnie mają nowoczesny wygląd, nie 
wymagają podłączenia do sieci energetycznej i wodno -
kanalizacyjnej. Urządzenia będą produkować aerozol solankowy 
tylko gdy system wykryje w pobliżu tężni czyjąś obecność - mówi 
burmistrz Małgorzata Zyśk.

w ramach Działania 2.5 Priorytet II Programu Operacyjnego 
Infrastruktura i Środowisko na lata 2014-2020. Inwestycja 
została zaprojektowana w taki sposób, aby uniknąć wycinki 
drzew i ewentualnego pogorszenia warunków bytowania 
ptaków i owadów. Wzdłuż pergoli przy tężni posadzone 
zostaną - odporne na zasolenie pnącza dławisza okrągło-
listnego o wijących się pędach, efektownych, licznych 
żółtoczerwonych owocach i ładnych liściach. Obiekt jest 
również przyjazny dla osób z niepełnosprawnościami. 
Wszystkie nawierzchnie piesze są dostosowane do poruszania 
się wózków inwalidzkich, przewidziano też ewentualny dojazd 
dla pojazdów ratownictwa medycznego.
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Już niedługo powstanie też park w pasie ulicy Nowoziemowita. 
Tutaj Urząd Miasta przeznaczył kolejne 18 125 m2 pod 
„zazielenienie”. Pieniądze na zagospodarowanie tej działki 
udało się wygospodarować dzięk i  oszczędnościom 
w projekcie „Zielona Przestrzeń – rozwój i modernizacja 
terenów zieleni w Mieście Ząbki”. Będzie można tam posiedzieć 
lub pospacerować, ale nie tylko. Jeśli ktoś będzie chciał 
poćwiczyć, to też znajdzie dla siebie przestrzeń. Zaplanowana 
jest ścieżka rowerowa z nasadzeniem szpaleru drzew, 
wytyczone tereny rekreacyjne, m.in. górka saneczkowa. 

Na skwerze przy 11 listopada i szpitalnej powstanie fontanna 
posadzkowa. Tutaj też umowa została podpisana w ramach 
projektu Zielona przestrzeń dla Ząbek. Obok fontanny pojawią 
się w tamtym miejscu nasadzenia drzew, krzewów, kwiatów, 
ścieżka spacerowa, stojaki na rowery, ławki, kosze, ścieżka 
edukacyjna „Zwierzęta leśne”.

Przez ostatnie lata powstało w naszym mieście 14 stref relaksu. 
Niektóre zostały zbudowane od zera, inne zmodernizowane.

Ząbkowianie, którzy chcą mocniej poćwiczyć na świeżym 
powietrzu mają do dyspozycji trzy strefy street workout, a ci, 
którzy wolą po prostu rozruszać mięśnie mają do dyspozycji 
siłownie plenerowe.

Dla zapalonych rowerzystów i deskorolkarzy jest pumptrack 
przy ul. Powstańców, od strony ul. Żołnierskiej. Tor jest tak 
wypro�lowany, by można było się na nim rozpędzać 
i utrzymywać prędkość bez konieczności pedałowania czy 
napędzania deskorolki. 

Mieszkańcy Ząbek mogą też bezpłatnie korzystać z boiska do 
siatkówki plażowej oraz stołu do teqballa, które znajdują się na 
terenie Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji. Boisko jest 
zlokalizowane przy placu zabaw. Sprzęt do gry w siatkówkę 
oraz piłka są do pobrania w recepcji Ośrodka – należy posiadać 
przy sobie Kartę Mieszkańca „Jestem z Ząbek”. Z kolei, stół do 
teqballa znajduje się na terenie boiska wielofunkcyjnego. Stół 
i boisko można zarezerwować pod numerem telefonu: 
790-222-660.

ŁMA

Rodzinie

  

ś.p. Sławomira Pisarczyka 

wyrazy głębokiego współczucia 

i szczere kondolencje 

składa Burmistrz Miasta Ząbki 

wraz z Radnymi i pracownikami UM Ząbki

Kondolencje dla 

Radnej Anny Miazgi 

z powodu śmierci

 

TATY 

składają Władze Miasta Ząbki.



podczas II wojny światowej.

Dramatyczna historia.
W Ząbkach, w wydawnictwie Apostolicum, w tym roku ukazała 
się monogra�a Dawidowa, autorstwa dr Dariusza Zielonki, 
historyka i przewodnika w Muzeum Powstania Warszawskiego, 
licząca ponad 700 stron, przedstawiająca bogatą historię tej 
miejscowości od średniowiecza do 1946 roku. Autor przekazał 
egzemplarz książki „Dawidów koło Lwowa” Bibliotece Miejskiej 
w Ząbkach, gdzie możną ją wypożyczyć lub nabyć w księgarni 
ks. pallotynów. Każdy, kto sięgnie po tę książkę, będzie mógł 
poznać historię tej miejscowości.
Dawidów to duża miejscowość położona 15 kilometrów od 
centrum Lwowa. Przed wojną było to osiedle robotnicze, 
zamieszkiwane w większości przez Polaków, którzy pracowali 
w poblisk im Lwowie.  Prz ypomina trochę położone 
i rozwijające się u granic Warszawy Ząbki.
Po II wojnie światowej w 1946 roku Polacy z Dawidowa wraz ze 
swym proboszczem ks. Stanisławem Sadowskim zostali 
przesiedleni na teren Dolnego Śląska, głównie na ziemi 
legnickiej i bierutowskiej. W pewnym momencie z oczu 
Kresowian znikł ich ksiądz. Szukali swego duszpasterza przez 
wiele lat. 

Grób odnaleziony po latach.
Po 60 latach ksiądz Sadowski został odnaleziony, przez 
obecnego mieszkańca Ząbek, historyka, pracującego 
w Muzeum Powstania Warszawskiego, którego korzenie 
rodzinne od strony ojca sięgają XVII wieku do podlwowskiego 
Dawidowa. Wiadomość o odnalezieniu miejsca pochówku 
księdza sprawiła ogromną radość dolnośląskim Kresowianom.
Rodzi się pytanie: Skąd ksiądz wziął się w Ząbkach? Co wiemy. 
Jako proboszcz para�i św. Trójcy w Korfantowie na początku 
sierpnia 1957 roku przyjechał do Warszawy. Ksiądz Sadowski 
zmarł o godzinie 8.20 12 sierpnia 1957 roku w Ząbkach 
Drewnicy w 71 roku życia, a w 48 roku kapłaństwa. Stan 
zdrowia księdza zaczął się pogarszać w ostatnich miesiącach. 
W Ząbkach ponoć miał znajomego lekarza, prawdopodobnie 
przybył tu, aby spotkać się z nim i podreperować stan zdrowia. 
A może miał tu rodzinę lub przyjaciół? Zmarł w pociągu 
w drodze na spotkanie z Prymasem bł. Stefanem Wyszyńskim. 
Przyczyną śmierci był zawał serca. Został pochowany 
14 sierpnia na cmentarzu para�alnym w Ząbkach. Gdy ktoś 
z Państwa miał jakieś bliższe informacje na temat okoliczności 
jego śmierci proszę o podzielenie się wiedzą.

Kim był ostatni proboszcz z Dawidowa?
Ksiądz Stanisław Sadowski był postacią niezwykłą, wielkim 
patriotą i wspaniałym człowiekiem – twierdzą potomkowie 
dawidowskich para�an. O jego niezwykłości świadczy pamięć, 
jaką zachowali o nim przez wiele lat. Ks. Sadowski urodził się 
8 października 1886 roku w miasteczku Brody na ziemi 
lwowskiej, gdzie ukończył gimnazjum. Następnie wstąpił do 
seminarium lwowskiego. Po studiach teologicznych na 
uniwersytecie Jana Kazimierza we Lwowie otrzymał święcenia 
kapłańskie 4 lipca 1909 roku. 
W pierwszych latach kapłaństwa pracował w archidiecezji 
lwowskiej jako wikariusz w Winnikach, Zimnej Wodzie i przy 
para�i św. Elżbiety we Lwowie. W czasie I wojny światowej 
został kapelanem w CK armii monarchii austro-węgierskiej. 
W tym okresie poznał bliżej niektórych mieszkańców 

Grób ks. Sadowskiego przypadkowo odnalazłem z moim 
synkiem Jasiem 1 listopada 2017 roku na cmentarzu 
para�alnym para�i Św. Trójcy w Ząbkach. Zatrzymałem się przy 
grobie kapłana, znajdującym się przy głównej alejce od wejścia 
przy ul. Piłsudskiego, na którym wygrawerowany jest napis: 
Proboszcz wygnaniec z diecezji lwowskiej. Pojawiła się 
wówczas myśl: „To przecież proboszcz mojego dziadka 
Antoniego,  któr y był  zawiadowcą stacj i  kolejowej 
w Dawidowie”. 
Przekazana przez autora artykułu informacja o odnalezionym 
grobie księdza Sadowskiego spowodowała już od 2020 roku 
kilka wizyt do Ząbek dawnych para�an rodem z Dawidowa 
i Gańczar i ich potomków w celu nawiedzenia grobu swego 
ostatniego proboszcza. Wizyty mają miejsce zwłaszcza 
w połowie sierpnia, w okolicy rocznicy jego śmierci i pogrzebu. 
Również w tym roku, w niedzielę 14 sierpnia, do Ząbek 
przybyła grupa pielgrzymów, pochodzących z Dawidowa oraz 
Gańczar i ich potomków – z terenu Dolnego Śląska (głównie 
z powiatu legnickiego) na czele z panią wicestarostą legnicką 
Janiną Mazur i panem dr Tadeuszem Samborskim. Przybyli 
także goście z Łodzi, Warszawy i okolic. 
Wizyta rozpoczęła się Mszą Św. w para�i Św. Trójcy w Ząbkach, 
w intencji śp. ks. kan. Stanisława Sadowskiego w 65. Rocznicę 
jego śmierci.  Po Mszy św. Zebrani, wraz z pocztem 
sztandarowym powiatu legnickiego, nawiedzili grób 
ostatniego proboszcza Dawidowa, gdzie po krótkiej 
modlitwie, odśpiewaniu kilku pieśni patriotycznych, 
występach artystycznych (m.in. aktorki Aurelii Sobczak), po 
przemowach pani starosty Janiny Mazur, dr Tadeusza 
Samborskiego, Burmistrz Ząbek  Małgorzaty Zyśk i innych 
osób, zostały złożone wieńce, wiązanki kwiatów i znicze na 
grobie księdza. Kwiaty w imieniu miasta Ząbki i jej 
mieszkańców złożyła pani burmistrz  i  radny Artur 
Wałachowski.
Następnie dr Tadeusz Samborski w imieniu Środowiska 
Żołnierzy Polskich Oddziałów Samoobrony z Kresów 
Południowo-Wschodnich II RP wręczył pani Annie Panas 
z Warszawy i dr Dariuszowi Zielonce z Ząbek tzw. Krzyż 
Kresowy (Krzyż Czynu Zbrojnego Polskiej Samoobrony na 
Kresach Wschodnich RP) za popularyzacje i utrwalanie pamięci 
o ludziach i ich czynach w walce o niepodległość Polski 

Ksiądz Stanisław Sadowski był 
postacią niezwykłą, razem ze 
swoimi para�anami został po 
II wojnie światowej przesiedlony 
na Dolny Śląsk. W 1957 r. zmarł 
w Ząbkach Drewnicy, a po latach 
odnaleziono jego grób. Niedawno 
do naszego miasta przybyła grupa 
pielgrzymów, pochodząc ych 
z Dawidowa i Gańczar oraz ich 
potomków, którzy nawiedzili 
grób swojego proboszcza.

OSTATNI PROBOSZCZ DAWIDOWA KOŁO 
LWOWA ODNALEZIONY PO LATACH 

W ZĄBKACH.

Ks. kanonik Stanisław Sadowski



św. Trójcy ks. Jan Podkopał został aresztowany przez władze 
komunistyczne w 1946 roku.  Jego następcą został 
ks. Sadowski, który pełnił również funkcję administratora 
para�i Kunice k. Legnicy i obejmował duszpasterską opieką 
inne podlegnickie wsie.
Ksiądz dziekan Stanisław Sadowski szybko znalazł się także 
w kręgu zainteresowań Urzędu Bezpieczeństwa Publicznego. 
Zachowała się jego dokładna charakterystyka wśród 
inwiligowanych księży katolickich na terenie Legnicy: Po 
zakończeniu działań wojennych wraz z repatriantami 
przyjechał do Legnicy w 1945 r., gdzie początkowo był 
proboszczem w gm. Kunice, a następnie dziekanem na 
Dekanat Legnicki. W czasie referendum i Wyborów agitował 
ludność na stronę Mikołajczyka, rozdając 2-ki chłopom 
w Kunicach. Co do Orędzia papieskiego to zawsze stara się 
bronić Papieża  mówiąc, że zarzuty stawiane pod adresem 
Papieża, to tylko kłamstwo. Stosunek jego do obozu 
demokracji ludowej jest negatywny.
Ksiądz Sadowski, nękany przez komunistów, poprosił 
o przeniesienie z legnickiej para�i. W 1951 roku zrezygnował 
z zajmowanych stanowisk w Legnicy w archidiecezji 
wrocławskiej i przeniósł się do diecezji opolskiej. Został 
proboszczem w para�i św. Trójcy w Korfantowie (1951-1957). 
Biskup Wincenty Urban ocenił następująco ks. Sadowskiego: 
"był ułożonym kapłanem i doświadczonym duszpasterzem, 
starał się pracować z o�arnością i gorliwością na powierzonych 
mu placówkach duszpasterskich".
 

dr Dariusz Zielonka

Książka Dariusza Zielonki "Dawidów koło Lwowa" 
wydana w wydawnictwie Apostolicum w Ząbkach

Dawidowa żołnierzy CK armii. Pod koniec wojny znajdował się 
w Dawidowie lazaret wojskowy i mały obóz dla jeńców, gdzie 
pełnił swą posługę ks. Sadowski. W listopadzie 1918 roku ksiądz 
wraz z miejscowymi Polakami współtworzył oddział i brał 
udział w walkach z Ukraińcami o polskość Lwowa i ziemi 
lwowskiej. Po okresie niespokojnych wojen został wikariuszem 
p r z y  k ate d r ze  we  Lwow i e  ( 1 9 1 9 - 1 9 2 6 ) ,  g d z i e  by ł 
odpowiedzialny za kancelarię para�alną. Miał dobrą opinię 
wśród innych księży współpracowników: jako „bardzo miły, 
wesoły towarzysz, znany i dobry konfrater”.
W październiku 1926 roku dowiedział się o nominacji na 
proboszcza w Dawidowie, którym został w sobotę, 20 listopada 
1926 roku. Przeprowadził remont zabytkowego, barokowego 
kościoła w Dawidowie, przedłużył nawę od frontu i wybudował 
nową zakrystię. Przy para�i dawidowskiej działały prężnie 
organizacje  k atol ick ie :  Akcja  K atol ick a,  K atol ick ie 
Stowarzyszenie Mężów i Katolickie Stowarzyszenie Młodzieży 
Męskiej. W 1933 roku ks. arcybiskup Twardowski nadał mu 
godność kanonika. W pamięci mieszkańców Dawidowa zapisał 
s ię  jako dobr y  cz łowiek  i  k apłan,  umiejąc y  wejść 
w przyjacielskie relacje z mieszkańcami. Dla wielu stał się 
autorytetem i oparciem w chwilach trudnych okupacji.
W czasie II wojny światowej kościół dawidowski był pełen 
modlących się ludzi. Proboszcz wspierał działalność 
miejscowej komórki Armii Krajowej. Był dla wielu moralnym 
oparciem. Pomagał jak mógł swoim para�anom, np. 
wystawiając metryki, które mogły ich uchronić przed 
prześladowaniami okupantów i niedogodnościami czasu 
wojny.
Ksiądz Sadowski, proboszcz dawidowski, posiadał autorytet 
wśród mieszkańców i był lubiany. Na stanowisku proboszcza 
w Dawidowie pracował przez 20 lat do 1946 roku. Był gorliwym 
polskim patriotą. Jako kapłan był cenionym kaznodzieją, głosił 
kazania na misjach i odpustach para�alnych. Był także 
uzdolniony muzykalnie, potra�ł ładnie śpiewać.
Na skutek decyzji politycznych Wielkiej Trójki po II wojnie 
światowej 5 kwietnia 1946 roku ks. Sadowski opuścił Dawidów, 
podobnie jak zdecydowana większość jego para�an i przybył 
do archidiecezji wrocławskiej.  Zabrał ze sobą część 
wyposażenia kościoła, które tra�ło do kościoła Trójcy św. 
w Legnicy i w Kunicach. Podjął pracę w jednej z para�i 
w Legnicy (Św. Trójcy) jako proboszcz (1946 - do czerwca 1951) 
i został mianowany dziekanem dekanatu legnickiego. Od razu 
założył para�alny oddział Caritas. Pierwszy proboszcz para�i 

Od lewej: dr Tadeusz Samborski, odznaczeni krzyżem kresowym Anna Panas, 
dr Dariusz Zielonka - mieszkaniec Ząbek, Janina Mazur, wicestarosta legnicki 

i Małgorzata Zyśk, burmistrz Ząbek. Fot. Anna Kowalska
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Rozbudowany zostanie pas drogowy na odcinku od ul. Morcinka 
do ronda w Zielonce, przebudowane będzie także oświetlenie, 
powstaną przystanki autobusowe. Wszystkie przejścia na 
przebudowywanym odcinku (za wyjątkiem skrzyżowania z ul. 
Orlą gdzie jest sygnalizacja świetlna) zostaną wyposażone w 
azyle dla pieszych. Powstaną dodatkowe przejścia dla pieszych 
przy basenie oraz przy ul. Gdyńskiej i Wyzwolenia –  mówi 
burmistrz Miasta Ząbki, Małgorzata Zysk.
Ponieważ ta inwestycja ma ogromne znaczenie dla ząbkowian, 
to władze naszego miasta współpracowały z Samorządem 
Województwa przy przygotowaniu dokumentacji.

- Miasto wzięło na siebie etap projektowania, pokryło koszty 
projektu i partycypuje w kosztach budowy dróg serwisowych 
i miejsc parkingowych. Udało się zaprojektować miejsca 
parkingowe przy �rmach naszych, ząbkowskich przedsiębiorców, 
co rzadko się zdarza na drogach wojewódzkich. Wskazaliśmy też 
drzewa, które koniecznie chcieliśmy zachować. Przede wszystkim 
chodziło o dęby, które są w pasie drogowym. Zależało nam na tym 
nawet kosztem rezygnacji z miejsc postojowych – mówi 
burmistrz Miasta Ząbki, Małgorzata Zyśk.

Trzeba pamiętać, że remont w Ząbkach jest fragmentem 
większej inwestycji, która będzie miała znaczenie dla całego 
powiatu. Inwestycja w naszym mieście jest to element 
przebudowy drogi wojewódzkiej nr 634. Prace będą się toczyć 
jeszcze na czterech odcinkach. Kolejne 10 km przebudowy to 
prawie 250 mln złotych. Z Polskiego Ładu pozyskane 65 mln 
złotych. Reszta to pieniądze z samorządu województwa. Jest 
już pozwolenie na realizację inwestycji drogowej, więc 
planowane są kolejne przetargi. W przyszłym roku miałyby 
ruszyć budowy w Zielonce, Kobyłce.

- Dla powiatu jest to bardzo ważna inwestycja. Ta droga stanowi 

bramę do powiatu, bo chcąc dojechać do Wołomina albo 
Zielonki, musimy tędy przejechać. Bardzo się cieszę, że prace 
wreszcie się rozpoczną. Jest to dla mnie osobisty powód do 
zadowolenia, bo nad przebudową tego fragmentu drogi 
pracowaliśmy w ząbkowskim samorządzie od dawna. Jeszcze 
kiedy byłem radnym miasta Ząbki, to bardzo dużo pracy 
poświęciliśmy, żeby przygotować projekt i przekazać go do 
województwa, co dało możliwość realizacji przedsięwzięcia przez 
Mazowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich. Często patrzymy na tę 
drogę z perspektywy ludzi jadących z Warszawy do dalszych 
części powiatu, ale ruch odbywa się w obie strony. Zapraszamy też 
mieszkańców np. Zielonki na basen w Ząbkach. Dzięki tej nowej 
inwestycji bardziej komfortowo tam dotrą. Cieszę się z deklaracji, 
że bezpieczeństwo pieszych i rowerzystów będzie tu brane mocno 
pod uwagę – mówi Grzegorz Siwek, członek zarządu Powiatu 
Wołomińskiego.
 
War to pamiętać,  że przebudowana droga pomoże 
w przyszłości przy innych inwestycjach, bo będzie można 
puścić tamtędy ruch samochodów. Układ komunikacyjny 
wokół Ząbek systematycznie się poprawia.

KSA/ŁM



INWESTYCYJNE PLANY 
MIASTA ZĄBKI

Nasze miasto nieustannie się rozwija. Wraz z rosnącą 
liczbą mieszkańców niezbędne są inwestycje 
w infrastrukturę drogową, edukacyjną oraz miejsca 
rekreacji. Wymaga to nie tylko sprawnej organizacji 
p r a c y  U r z ę d u  M i a s t a  Z ą b k i  i  s k u t e c z n e g o 
pozyskiwania środków zewnętrznych, ale też dobrej 
współpracy z radnymi – podkreśla burmistrz Ząbek 
Małgorzata Zyśk.  

Dokończenie na str 15

fot. Bogdan Śladowski

Budynek mieszkalny wielorodzinny komunalny przy ul. Kaszubskiej
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102. ROCZNICA BITWY WARSZAWSKIEJ W ZĄBKACH
13 sierpnia władze miasta i mieszkańcy Ząbek uczcili  
102. rocznicę Bitwy Warszawskiej 1920 r. Msza 
święta, apel poległych, złożenie wieńców przed 
Pomnikiem Poległych w Obronie Ojczyzny w sierpniu 
1920r. to wyraz hołdu dla niezłomnych obrońców 
Ojczyzny i uczestników bitwy, która zmieniła losy 
świata.  

Uroczystości rozpoczęły się  mszą świętą z udziałem Pocztów 
Sztandarowych w kościele pw. Świętej Trójcy w Ząbkach 
celebrowaną ks. porucznika Mariusza Gawłowskiego, 
przedstawiciela biskupa polowego z Ordynariatu Polowego 
Wojska Polskiego wraz z ks. Dawidem Więckiem wikariuszem 
para�i Św. Trójcy w Ząbkach. Oprawę muzyczną zapewnił Chór 
Miejski  „Cantores Misericordiae”, pod batutą Liliany Bach wraz 
z trębaczem Orkiestry Wojskowej Garnizonu Warszawa. Po 
mszy uczestnicy obchodów przemaszerowali w asyście 
kompanii honorowej Wojska Polskiego I Warszawskiej Brygady 
Pancernej i  Orkiestry Wojskowej Garnizonu Warszawa pod 
pomnik Poległych w Obronie Ojczyzny w sierpniu 1920 r. na 
ząbkowski cmentarz.

W uroczystościach pod Pomnikiem Poległych w Obronie 
Ojczyzny udział wzięli m.in. minister Piotr Uściński, 
wicewojewoda mazowiecki Sylwester Dąbrowski, członek 
zarządu Powiatu Wołomińskiego Grzegorz Siwek, burmistrz 
Miasta Ząbki Małgorzata Zyśk, przewodniczący Rady Miasta 
Ząbki Waldemar Stachera, radni powiatowi i radni gminni, 
kombatanci, włodarze pobliskich gmin, dyrektorzy placówek 
oświatowych, poczty sztandarowe, przedstawiciele 
duchowieństwa oraz licznie przybyli mieszkańcy miasta.

Po odśpiewaniu hymnu państwowego przemówienie wygłosił 
minister Piotr Uściński List wojewody mazowieckiego 
Konstantego Radziwiłła odczytał wicewojewoda Sylwester 
Dąbrowski, list od  senator RP Jolanty Hibner odczytał radny 
powiatu wołomińskiego Tomasz Kalata, a  list od Marszałka 
Województwa Mazowieckiego Adama Struzika przeczytał  
Mirosław Sobiecki.  
Uroczystości na ząbkowskim cmentarzu zakończył Apel 
Poległych odczytany przez podporucznika Dawida Gawełka 
z I Warszawskiej Brygady Pancernej, salwa honorowa, złożenie 
wieńców i sygnał Wojska Polskiego „Śpij Kolego” odegrany 
przez  trębacza z Orkiestry Wojskowej. Burmistrz Małgorzata 
Zyśk podziękowała wszystkim uczestnikom uroczystości, 

a szczególnie dyrektorom placówek oświatowych, delegacjom 
młodzieży i Pocztom Sztandarowym ząbkowskich szkół, które 
rok rocznie biorą udział w obchodach rocznicy Bitwy 
Warszawskiej.  Poczty Sztandarowe wystawili także Wojsko 
Polskie, Ochotnicza Straż Pożarna w Ząbkach oraz Koło 
Wędkarskie PZW nr 61 Ząbki. 

– Często słyszę pytanie, dlaczego uroczystości w Ząbkach 
organizujemy w dniu 13 sierpnia. Dokładnie 102. lata temu, 
13 sierpnia 1920 roku, wmaszerowali do Ząbek akademicy z 236 
pułku piechoty z idącym na czele kapelanem księdzem Ignacym 
Skorupką.  To tego dnia przed ponad 100-laty, przez trzy godziny 
odpoczywali przy ząbkowskiej świątyni i ząbkowskiej szkole. To 
właśnie w tym dniu – 13 sierpnia -  tutaj w naszym mieście po raz 
ostatni publicznie ksiądz Ignacy wypowiedział prorocze słowa 
o dniu 15 sierpnia. To właśnie w tym dniu, tutaj w Ząbkach po raz 
pierwszy i jedyny, publicznie, ksiądz Ignacy złożył deklarację 
ochotnikom, że będzie z nimi na pierwszej linii frontu i będzie im 
udzielał rozgrzeszenia. To właśnie 13 sierpnia, trzech 
mieszkańców Ząbek wstąpiło w szeregi armii ochotniczej. 
Właśnie dlatego, nasze ząbkowskie uroczystości nie mogą 
odbywać się w innym dniu, jak w właśnie 13 sierpnia. Zbyt wiele 
wydarzyło się tutaj tego dnia - powiedziała burmistrz 
Małgorzata Zyśk.

Burmistrz Małgorzata Zyśk reprezentowała także nasze miasto  
podczas obchodów 102 rocznicy Bitwy Warszawskiej 
w Ossowie. 
Jak podaje Wojciech Dąbrowski „Pomnik Poległych w obronie 
O j c z y z n y  w  s i e r p n i u  1 9 2 0 r .  p o s t a w i o n y  z o s t a ł 
prawdopodobnie na mogile żołnierskiej. Na terenie Ząbek 
zorganizowany był szpital polowy dla żołnierzy walczących 
pod Leśniakowizną i Turowem. Wielu żołnierzy zmarło 
z powodu odniesionych ran i zostało pochowanych na 
cmentarzu w Ząbkach. Opiekę nad rannymi sprawowały 
siostry zakonne  szarytki, z ochronki dla sierot przy 
ul. Kochanowskiego / Szpitalnej, ze wsi Drewnica.

Warto też pamiętać, że 13 sierpnia 1920 r. przed wyruszeniem 
pod Ossów w miejscowym kościele nabożeństwo odprawił ks. 
Ignacy Skorupka, a w Bitwie Warszawskiej walczyli ząbkowscy 
ochotnicy, wśród nich m.in. Karol Książek, Czesław Bąk 
i Aleksander Grotman. 

KSA
fot. Paweł Sypniewski
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- Jakie plany inwestycyjne zamierza Pani zrealizować 
w najbliższym czasie.

- Nadal będę realizowała te inwestycje i projekty, które są 
rozpoczęte lub do których wkrótce przystąpimy. Zadań jest 
ogrom i część z nich będzie rozpoczęta i �nalizowana na końcu 
obecnej lub na początku kolejnej kadencji. Jesteśmy w trakcie 
budowy budynku komunalnego dla 20 rodzin przy 
ul. Kaszubskiej, realizujemy budowę hali sportowej przy Szkole 
Podstawowej nr 2, przystępujemy do budowy hali sportowej 
przy Szkole Podstawowej nr 1. Jeszcze w tym roku ogłosimy 
przetarg na budowę przedszkola dla 300 przedszkolaków. 
Jesteśmy w trakcie budowy dróg gminnych i ścieżek 
rowerowych oraz realizacji kanalizacji deszczowej i projektu 
zieleni, który w najbliższym czas zostanie aneksowany 
i zwiększony o kolejne 1,5 mln złotych. Tak więc cały zakres 
projektu będzie opiewał na kwotę 10 mln złotych, z czego 85% 
stanowi do�nansowanie z Unii Europejskiej, a 15% wkład 
własny. Przed nami budowa miejskiego monitoringu 
wizyjnego, na który ogłosiliśmy już przetarg. Wprowadziliśmy 
w Mieście Ząbki płatne strefy parkowania, z których 
mieszkańcy płacący tu podatek od osób �zycznych PIT 
i posiadający aktywną kartę „Jestem z Ząbek”, po pobraniu 
biletu zerowego, mogą korzystać nieodpłatnie. Strefy 
płatnego parkowania będziemy powiększali i wprowadzali 
w innych rejonach gminy, aby uporządkować zasady 
parkowania, poprawić komunikację i jednocześnie zachęcać 
wszystkich do korzystania z przywilejów, jakie posiadają 
pełnoprawni mieszkańcy naszego Miasta. Nieustannie 
projektujemy i budujemy kolejne drogi, na które już 
pozyskaliśmy środki zewnętrzne lub jesteśmy w trakcie 
składania wniosków o dotacje. W sierpniu złożyliśmy wniosek 
do K rajowego Funduszu Dróg Samor ządow ych na 
do�nansowanie środkowego odcinka ul. Szwoleżerów.  
Infrastruktura drogowa ciągle się rozrasta, utwardzamy drogi 
gruntowe, których pozostało już niewiele i cały czas 
modernizujemy, przebudowujemy i remontujemy te 
istniejące. Przybywa mieszkańców i potrzeby są coraz większe 
i to w każdym zakresie. Wybudowaliśmy tężnię w parku 
miejskim, a kolejną zamierzamy wykonać przy ul. Różanej, 
zaczynamy niebawem budowę fontanny posadzkowej 
z infrastrukturą towarzyszącą na skwerze przy ul. Szpitalnej. 
Projektujemy kolejny park przy ul. Różanej i plac zabaw ze 
strefą relaksu przy ul. Reymonta. W planach mamy kolejny 
budynek komunalny, aby w centrum miasta mógł powstać 
plac miejsk i  a  jednocześnie stworz ymy możl iwość 
wybudowania nowego lokum dla Ochotniczej Straży Pożarnej. 
Wspólnie z Policją Stołeczną zamierzamy wybudować nowy 
Komisar iat  Pol ic j i .  Ponadto obecnie tr wa budowa 
hermetycznej zlewni ścieków i niebawem ogłoszony zostanie 
drugi  pr zetarg na  nową Stację  Uzdatniania  Wody 
w południowych Ząbkach. Zadania te realizuje spółka gminna, 
Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Ząbkach. Cały 
czas zmieniamy nasze otoczenie, aby mieszkańcom żyło się 
w Ząbkach lepiej, bezpieczniej i bardziej komfortowo.

- Ostatnie lata to pasmo wyzwań przed którymi stanął 
także ząbkowski samorząd. Pandemia koronawirusa, 
wojna w Ukrainie… To wszystko nakłada na Panią nowe 
obowiązki i konieczność przystosowania działalności 
Urzędu Miasta Ząbki do otaczającej nas rzeczywistości. 

- Obecna kadencja jest niezwykle złożona jeśli chodzi 
o uwarunkowania zewnętrzne, przez co nakłada na nas nowe 
obowiązki i wyzwania, którym musimy sprostać. Nie tylko 
samorząd, ale my wszyscy odczuwamy tą wyjątkowość, z którą 
musimy sobie poradzić i to na wielu płaszczyznach, począwszy 
od emocjonalnych, zdrowotnych i  organizacyjnych 
a skończywszy na gospodarczych i �nansowych. Chińskie 
powiedzenie „Obyś żył w ciekawych czasach” realizuje się 
niestety w chwili obecnej. Stan epidemii spowodowany 
zakażeniami koronawirusem był dla wszystkich zaskoczeniem, 
ale myślę, że nauczyliśmy się z tym zagrożeniem żyć 
i funkcjonować oraz realizować swoje zadania. Placówki 
edukacyjne również poradziły sobie z nową sytuacją, 
prowadząc zajęcia zdalnie i hybrydowo, ale brak kontaktu 
z rówieśnikami i pedagogami odbił się niestety negatywnie na 
sferze społecznej i emocjonalnej dzieci i młodzieży. 
Ząbkowskie szkoły są bardzo dobrze wyposażone w pomoce 
dydaktyczne, ale również w sprzęt do nauki zdalnej 
i hybrydowej. Komputery, rzutniki, tablice interaktywne oraz 
laptopy i tablety, taką pracę w pełni umożliwiają a nauczyciele 
doskonale zdal i  egzamin z  przek az y wania wiedz y 
i umiejętności przy wykorzystaniu nowoczesnych technologii. 
Obecnie koronawirus, w różnych odsłonach i nasileniu, stał się 
naszą codziennością. 

Wojna w Ukrainie, która rozgrywa się za naszą wschodnią 
granicą, to kolejna, jeszcze trudniejsza sytuacja, której skutków 
doświadczamy już od ponad pół roku. Polacy wzorowo 
wywiązali się z pomocy udzielonej zarówno ludności 
ukraińskiej na terenie ogarniętym wojną, jak również wobec 
uchodźców, kobiet i dzieci, którzy znaleźli schronienie 
w naszym kraju. Cały Świat patrzył z podziwem i niedowie-
rzaniem, jak rodziny polskie przyjmowały pod swój dach osoby 
uciekające przed skutkami i  okrucieństwem wojny. 
Mieszkańcy Ząbek również w sposób szczególny zapisali się, 
jako społeczność niezwykle wrażliwa, która z wielkim zapałem 
pomagała i wspierała uchodźców z Ukrainy, nie szczędząc 
swoich środków i czasu oraz oferując schronienie w swoich 
domach. To wielki dar serca, za który pragnę gorąco 
podziękować współpracującym z Miastem organizacjom, 
ząbkowskim para�om, pracownikom urzędu i naszych 
jednostek samorządowych, szkół i przedszkoli oraz wszystkim 
zaangażowanym mieszkańcom, darczyńcom i wolon-
tariuszom.

Władze Ząbek, ze mną na czele, dokładają wszelkich starań, 
aby przy obecnej in�acji spowodowanej pandemią i wojną 
w Ukrainie, nie zwalniać tempa, nadal budować i inwestować 
oraz pozyskiwać i wygospodarować środki zarówno na 
realizację zaplanowanych inwestycji, jak i bieżące utrzymanie 
gminy.



- Jak w tym trudnym okresie układa się współpraca z Radą 
Miasta Ząbki.

- Współpraca z Radą Miasta układa się pozytywnie. Wszyscy 
zdajemy sobie sprawę, zarówno ja jako burmistrz, jak i Radni, że 
jeśli chcemy zmieniać nasze miasto to musimy słuchać głosu 
mieszkańców i realizować wszystkie ważne dla społeczności 
Ząbek inwestycje. Oczywiście, że mamy odmienne spojrzenie 
na pewne tematy i zagadnienia, czasami w różnych kwestiach 
się spieramy i dyskutujemy, ale ostatecznie dochodzimy do 
konsensusu i nasze działania zawsze zmierzają do wypełnienia 
oczekiwanych przez mieszkańców rozwiązań i realizacji 
koniecznych inwestycji, które w konsekwencji zmienią nasze 
otoczenie i poprawią komfort życia Ząbkowian. W tym miejscu 
chcę nadmienić, że wielkim wsparciem są dla mnie pracownicy 
Urzędu Miasta Ząbki, którzy wykonują ogromną pracę i czynią 
to z wielkim oddaniem i troską, zarówno jeśli chodzi o rozwój 
gminy, pozyskiwane środki, realizowane inwestycje, czy 
�nanse Miasta, aż po wysoki standard obsługi Mieszkańców. 
Praca naszych urzędników zostało zauważona i w bieżącym 
roku przyznano nam certy�kat „Przyjazny Urząd”. Ten tytuł jest 
dla nas zaszczytem, ale też zobowiązaniem do jeszcze lepszej 
i bardziej wydajnej pracy na rzecz naszych Mieszkańców 
i rozwoju Miasta Ząbki.
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